

COURT OF APPEAL OF  
NEW BRUNSWICK



COUR D'APPEL DU  
NOUVEAU-BRUNSWICK

84-08-CA

ANDREW KEVIN KNICKLE, JOHN EDWARD  
KNICKLE and DONALD ROBERT KNICKLE

(Applicants) APPELLANTS

- and -

HARRY S. KNICKLE and THE LATE J.  
ROBERT MARTIN

(Respondents) RESPONDENTS

Knickle et al. v. Knickle et al., 2010 NBCA 44

CORAM:

The Honourable Justice Robertson  
The Honourable Justice Bell  
The Honourable Justice Green

Appeal from a decision of the Court of Queen's  
Bench:  
June 30, 2008

History of Case:

Decision under appeal:  
Unreported

Preliminary or incidental proceedings:  
N/A

Appeal heard:  
May 19, 2010

Judgment rendered:  
May 19, 2010

Counsel at hearing:

For the appellants:  
David H. Dunsmuir

For the respondent Harry S. Knickle:

ANDREW KEVIN KNICKLE, JOHN EDWARD  
KNICKLE et DONALD ROBERT KNICKLE

(Requérants) APPELANTS

- et -

HARRY S. KNICKLE et J. ROBERT MARTIN,  
DÉCÉDÉ

(Intimés) INTIMÉS

Knickle et autres c. Knickle et autre, 2010 NBCA  
44

CORAM :

L'honorable juge Robertson  
L'honorable juge Bell  
L'honorable juge Green

Appel d'une décision de la Cour du Banc de la  
Reine :  
Le 30 juin 2008

Historique de la cause :

Décision frappée d'appel :  
Inédite

Procédures préliminaires ou accessoires :  
s.o.

Appel entendu :  
Le 19 mai 2010

Jugement rendu :  
Le 19 mai 2010

Avocats à l'audience :

Pour les appelants :  
David H. Dunsmuir

Pour l'intimé Harry S. Knickle :

John L. McAllister

John L. McAllister

For the respondent The Late J. Robert Martin:  
D. Leslie Smith, Q.C.

Pour l'intimé J. Robert Martin, décédé :  
D. Leslie Smith, c.r.

THE COURT

LA COUR

The appeal is dismissed with costs of \$2,500 payable to the estate of the late J. Robert Martin. Costs of \$2,500 are also payable to the respondent Harry S. Knickle.

L'appel est rejeté avec dépens de 2 500 \$ à verser à la succession de J. Robert Martin. Des dépens de 2 500 \$ devront aussi être versés à l'intimé Harry S. Knickle.

The following is the judgment delivered by

THE COURT

(Orally)

[1] This is an appeal from a decision of the Probate Court of New Brunswick in which the Probate Court Judge refused to approve the passing of accounts, pursuant to s. 71 of the *Probate Court Act*, S.N.B. 1982, c. P-17.1, in regards to the respondent, Harry S. Knickle, in his capacity as co-administrator of the estate of Donald Edward and Laura May Knickle. Mr. and Mrs. Knickle were killed in a motor vehicle accident in 1972 and were survived by their four children (Andy, John, Robert and Harry) who were 12, 15, 18 and 19 years of age, respectively, at the time of the accident. In refusing to approve the passing of accounts, the Probate Court Judge preserved the right of the appellants (Andy, John and Robert Knickle) to pursue such other remedies as might exist against their brother, the respondent Harry S. Knickle. However, the Probate Court Judge did approve the passing of accounts submitted on behalf of the estate's co-administrator, the late J. Robert Martin, and, in the alternative, held that as co-administrator, the late Mr. Martin was "discharged" pursuant to s. 42 of the *Trustees Act*, R.S.N.B. 1973, c. T-15.

[2] The Probate Court Judge's reasons are as comprehensive (63 pages) as they are persuasive. In brief, we have not been persuaded that he committed any error in principle or in fact. In particular, we can find no basis for interfering with his conclusion regarding the proper application of s. 42 of the *Trustees Act*. The other grounds of appeal do not warrant consideration. For these reasons, the appeal is dismissed with costs of \$2,500 payable to the estate of the late J. Robert Martin. Costs of \$2,500 are also payable to the respondent Harry S. Knickle.

Version française de la décision rendue par

LA COUR  
(oralement)

[1] Il s'agit en l'espèce de l'appel d'une décision de la Cour des successions du Nouveau-Brunswick dans laquelle le juge du tribunal successoral a refusé l'approbation des comptes en vertu de l'art. 71 de la *Loi sur la Cour des successions*, L.N.-B. 1982, ch. P-17.1, en ce qui concerne l'intimé, Harry S. Knickle, en sa qualité de coadministrateur de la succession de Donald Edward et de Laura May Knickle. M. et Mme Knickle ont perdu la vie dans un accident de voiture en 1972. Ils ont laissé quatre enfants vivants (Andy, John, Robert et Harry), âgés respectivement de 12, 15, 18 et 19 ans au moment de l'accident. Le juge du tribunal successoral, par son refus d'approuver les comptes, permet aux appelants (Andy, John et Robert Knickle) d'exercer tout autre recours qui s'offre à eux contre leur frère, l'intimé Harry S. Knickle. Toutefois, le juge du tribunal successoral a approuvé l'état de compte présenté au nom de J. Robert Martin, maintenant décédé, coadministrateur de la succession. Subsidiairement, il a statué que M. Martin était dégagé de toute responsabilité en tant que coadministrateur, en vertu de l'art. 42 de la *Loi sur les fiduciaires*, L.R.N.-B. 1973, ch. T-15.

[2] Les motifs du juge du tribunal successoral sont aussi détaillés (63 pages) que convaincants. Bref, nous ne sommes pas convaincus qu'il ait commis quelque erreur de principe ou erreur de fait que ce soit. Plus précisément, nous n'avons trouvé aucun motif justifiant la modification de sa conclusion concernant l'application de l'art. 42 de la *Loi sur les fiduciaires*. Il n'y a pas lieu d'examiner les autres moyens d'appel. Pour ces motifs, l'appel est rejeté avec dépens de 2 500 \$ à verser à la succession de J. Robert Martin. Des dépens de 2 500 \$ devront aussi être versés à l'intimé Harry S. Knickle.